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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  14 

Datum zasedání:  27. 4. 2022 

Přítomni:  Adámek, Bauerová (online), Klepek, Pražák, Růčková, Šimáková, Švarc, 

Tvrdoň, Vavrušková 

Omluveni:  Cieluch, Foltisová 

Hosté:  Blahovská, Chmielová, Lebiedzik, Palečková, Stavárek, Suchánek, 

Šperka (online), Valentiny 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2021 

3. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2021 

4. II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů 

v prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 

2022/2023 

5. Různé  

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Jednání proběhlo hybridní formou. Přítomní členové senátu s navrženým 

programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

2. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2021 

 

Předsedkyně senátu dr. Šimáková uvedla, že výroční zpráva o hospodaření byla předjednána na 

úrovni Komise pro hospodářské záležitosti (KHZ). KHZ jej projednala, připomínkovala a 

vznesla několik dotazů. Výstupy z jednání komise jsou dostupné na webových stránkách senátu 

v sekci zápisy (Číslo 04 ze dne 22.04.2022). Poté předsedkyně senátu předala slovo děkanovi.  

 

Děkan prof. Stavárek představil dokument. Poděkoval p. tajemnici a Ing. Blahovské, i členům 

KHZ, kteří materiál předjednali a vznesli připomínky. Uvedl, že relativně příznivý výsledek 

https://www.slu.cz/opf/cz/zapissenatkomise
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hospodaření SU OPF za minulý rok nám umožnil uhradit potřebné výdaje 

a posílit fond peněžních prostředků, který si necháváme na spolufinancování projektů, případně 

jako rezervu. Konkrétní výsledky jsou zachyceny v tabulkách. SU OPF se daří dlouhodobě 

tvořit kladný hospodářský výsledek. Je to předpoklad pro krytí zvýšení mezd a vyšších nákladů 

na energie.  Ing. Blahovská doplnila, že KHZ žádné výrazné změny nenavrhovala.  

 

Dr. Šimáková poděkovala za představení dokumentu a uvedla, že členové AS SU OPF obdrželi 

dokument po navrhovaných úpravách KHZ mailem dne 26.4.2022. Dále požádala předsedkyni 

KHZ doc. Růčkovou o představení stanoviska KHZ. Doc. Růčková uvedla, že schůzka KHZ se 

konala 22. 4. 2022 a účastnila se jí také předsedkyně AS SU OPF. Vznesené připomínky 

z jednání komise a stanoviska tvůrců k těmto připomínkám jsou následovné: 

• KHZ: V dokumentu je nesoulad v časovém rozmezí pro uvádění vývoje Fondu 

provozních prostředků. Na str. 4 textové části Výroční zprávy je uvedena tabulka Fondu 

provozních prostředků a v ní stav v roce 2014. Grafy jsou uváděny od roku 2013. Bylo 

by vhodné časově sjednotit. 

o Stanovisko: Časově bylo sjednoceno. Na straně 4 textové části Výroční zprávy je 

uvedena tabulka Fondu provozních prostředků a v ní stav FPP k 01.01.2013. 

• KHZ: Komise požádala o bližší zdůvodnění účelu kumulace finančních prostředků ve 

Fondu provozních prostředků. 

o Stanovisko: Tato rezerva může být dále převedena k použití dle požadovaného účelu, 

například jako podpora do Fondu reprodukce investičního majetku, případně do 

jiných fondů, stejně tak jako dodatečný zdroj pro spolufinancování projektů a činnost 

fakulty v dalších letech. Využití navýšení FRIM je možné aktuálně např. v uvažované 

úspoře energií montáží fotovoltaického zařízení na střeše budovy. 

• KHZ: Komise upozornila na peněžní prostředky akumulované na běžném účtu a 

požádala o dovysvětlení, zda nejsou na běžném účtu uložené neefektivně.  

o Stanovisko: Finanční prostředky fondů nejsou alokovány na bankovních účtech SU 

OPF. Pouze u Stipendijního fondu dochází každoročně k zálohovému převodu na 

běžný účet SU OPF. V objemu peněžních prostředků na bankovních účtech SU OPF 

tvoří zálohový převod ze Stipendijního fondu významný podíl (v roce 2021 činil 

18.547.464,- Kč, zúčtování Stipendijního fondu za rok 2021 představovalo 

2.242.524,- Kč). Dále jsou na bankovních účtech uloženy finanční prostředky dotací 

na projekty, dotací na provoz SU OPF apod., které jsou průběžně v roce využívány. 

Ing. Blahovská předala informaci od p. tajemnice, že na běžném účtu dochází ke 

zvyšování úroků na 0,65 %. Členové senátu upozornili, že i nová úroková sazba je 

nízká, a proto doporučují efektivnější uložení disponibilních finančních prostředků, 

zejména značnou část nevyužívaného stipendijního fondu.  

• KHZ: Komise upozornila na relativně vysokou hodnotu kurzových ztrát. 

o Stanovisko: Kurzovým ztrátám nelze předejít. Vysoká hodnota kurzových ztrát byla 

způsobena zejména významným posílením CZK vůči EUR. 

• KHZ: Komise si vyžádala vysvětlení k položce poskytnutých kapitálových prostředků 

ve výši 950 tis. Kč, které nejsou čerpány. 

o Stanovisko: Jedná se o kapitálové prostředky projektu ERDF s názvem 

„Modernizace výukové infrastruktury Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné, Slezské univerzity v Opavě – edukační laboratoř a výukové 

vybavení“. 649 tis. Kč (z poskytnutých 950 tis. Kč v roce 2021) bylo využito na 

investice předmětného projektu v roce 2020 (předfinancováno z prostředků SU), 

zbytek činí úspory projektu. O využití těchto úspor projektu jsme žádali na 

základě žádosti o změnu v projektu v roce 2022. Žádost jsme museli stáhnout, 

jelikož cíle projektu již byly naplněny. 
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• KHZ: Komise upozornila na nesoulad, kdy na str. 19 tabulka 9 Stipendia je ve 

Stipendijním fondu VŠ uvedena částka vyplacených stipendií 2 243, avšak následně na 

str. 24 v tabulce 11c Stipendijní fond je částka u vyplacených stipendií ve výši 2 242. 

o Stanovisko: K disproporci mezi částkami vyplacených stipendií v tabulce 9 a v 

tabulce 11c došlo z důvodu zaokrouhlování s ohledem k nutnosti, aby celková částka 

v tabulkách odpovídala skutečnosti. Částka byla sjednocena v obou zmiňovaných 

tabulkách na hodnotu 2 243 tis. Kč. 

• KHZ: Z formálního hlediska v textové části komise doporučuje odstranit 

jednopísmenné spojky na koncích řádků. Dále je v tabulkách 7 a 8 uvedeno, že částky 

jsou v tis. Kč, ačkoliv ne všechny položky jsou uváděny v tis. Kč. 

o Stanovisko: Jednopísmenné spojky byly v textu přesunuty. Tabulky výroční zprávy o 

hospodaření jsou normovány MŠMT, které zasílá podklady k jejímu zpracování na 

univerzity. Po vypracování na jednotlivých součástech je zpracovávána jednotná verze 

za SU, proto do formátování tabulek nezasahujeme.  

 

Dr. Šimáková navrhla tvůrcům dokumentu, aby byl podán na univerzitní úroveň podnět na 

úpravu tabulek, které jsou uváděny v tis. Kč, ale jejich obsah tomu neodpovídá. Následně 

otevřela diskuzi.  

 

Dr. Pražák doplnil doc. Růčkovou a poděkoval za výrazné zlepšení v kvalitě zpracované 

výroční zprávy. Nikdo další se do diskuze nepřihlásil. 

 

Dr. Šimáková informovala, že úpravy dle připomínek KHZ musí senát odsouhlasit. Jedná se o 

tyto změny: 

o časové sjednocení v uvádění Fondu provozních prostředků od 1. 1. 2013; 

o sjednocení částek vyplacených stipendií na str. 19 (tabulka 9) a str. 24 (tabulka 11c) na 

částku 2 243; 

o přesun jednopísmenných spojek z konců řádků. 

 

Předkladatel dokumentu prof. Stavárek s navrženými úpravami vyslovil souhlas.  

 

Předsedkyně senátu dala nejprve hlasovat o navržených úpravách.  

 

Hlasování o navržených úpravách dle připomínek KHZ: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

 

Poté dr. Šimáková vyzvala k hlasování o Výroční zprávě za rok 2021. 

 

Hlasování o Výroční zprávě o hospodaření za rok 2021 ve znění navržených úprav: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné za rok 2021 ve znění navržených úprav. 

 

3. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2021 
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Dr. Šimáková uvedla, že Akademický senát SU OPF v rámci svých pravomocí Výroční zprávu 

o činnosti schvaluje. Následně požádala předkladatele dokumentu, děkana prof. Stavárka, o 

jeho uvedení. 

 

Prof. Stavárek uvedl, že se jedná o dokument, kterého struktura je daná ministerstvem. Čtivost 

dokumentu je podpořena vizuální stránkou, zejména fotografiemi z fakulty. 

 

V diskuzi se nikdo nepřihlásil o slovo. 

 

Dr. Šimáková vyzvala k hlasování.  

 

Hlasování o Výroční zprávě o činnosti za rok 2021: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné za rok 2021.  

 

4. II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů 

v prezenční a kombinované formě studia SU OPF pro akademický rok 2022/2023 

 

Děkan prof. Stavárek představil předkládaný dokument. Uvedl, že rozhodnutí pro realizaci II. 

kola přijímacího řízení pouze pro navazující magisterské studijní programy je podloženo 

vývojem počtu přihlášek v rámci I. kola přijímacího řízení. SU OPF je aktuálně na počtech, 

které jsou pro bakalářské studijní programy dostatečné. Přijímací řízení pro Inovativní 

podnikání a Manažerskou informatiku jsou ještě otevřené. U navazujících studijních programů 

jsou počty přihlášek naopak nedostatečné, a proto je II. kolo přijímacího řízení navrhováno pro 

všechny studijní programy, a to od května do konce června.  

 

V diskuzi se nikdo nepřihlásil o slovo.  

 

Hlasování o II. kole přijímacího řízení: 

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů 

v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné pro akademický rok 2022/2023.  

 

 

5. Různé 

 

Rozvrhy: 

Doc. Tvrdoň otevřel problematiku rozvrhů. Uvedl, že rozvrhy již nejsou flexibilní. V minulosti 

byly přednášky stanoveny na pevno, ale semináře si studenti nastavovali dle svých časových 

preferencí. Z pohledu aktuální tvorby rozvrhů vyplývají dva problematické aspekty. Studenti 
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mají semináře nastaveny na pevno, podle oborů. Flexibilita zde chybí. Studenti si nemůžou 

vybrat jiné semináře, jelikož jsou pevně dané dle jejich studijního programu.  

 

Ing. Valentiny vysvětlila, že v minulosti možnost flexibility byla, dnes to tak není. Na SU OPF 

je hodně studijních programů a spousta předmětů se prolíná. Oproti minulosti také již nefunguje 

tzv. registrace předmětů, kdy se rozvrh vytvářel na základě požadavků studentů. Hlavním 

důvodem aktuální strategie tvorby rozvrhů je to, aby se studentům nekryly předměty povinné a 

povinně volitelné. Na základě individuálních žádostí studentů, je však možné jejich přemístění 

do jiného semináře, tak jak je to uvedeno v pokynu. Dr. Klepek apeloval na studentskou část 

senátu, aby řekli studentům, že je to uvedeno v pokynu a mohou si semináře měnit. Dr. 

Šimáková se dotázala, zda je možnost, aby byla znovu zavedena registrace předmětů. Ing. 

Valentiny odpověděla, že v IS SU se tato funkce nevyužívá a nemá k dispozici nástroj, který 

by jí následně pomohl při tvorbě rozvrhů. 

 

Dr. Chmielová uvedla, že má 52 studentů předmětu Makroekonomie, kdy je jediná vyučující a 

jsou tam pouze dva semináře. I tak obdržela 23 emailů s dotazem, jestli můžou navštěvovat 

druhý seminář. Vyučující jsou těmito maily zahlceni. Doc. Tvrdoň dodal, že by bylo dobré najít 

nějakou možnost, která by odlehčila vyučujícím, rozvrhářům a umožnila střetávání studentů 

napříč studijními programy.  

 

Doc. Tvrdoň informoval, že problém s rozvrhy je i v případě kombinovaných studentů. Každá 

katedra má nastavené časové omezení a navrhuje, aby vedoucí kateder časové dispozice 

zkontrolovali. Z důvodů požadavků vyučujících mají kombinovaní studenti rozvrhy, které jsou 

nerovnoměrně rozložené, např. mají ve čtvrtek jeden předmět, pátek nahuštěnou výuku a 

v sobotu jeden předmět. Ing. Valentiny uvedla, že souhlasí, aby bylo více výuky v sobotu, ale 

že musí respektovat požadavky kateder. Je to dáno omezeními vyučujících. Dr. Šimáková 

doporučuje, aby byla možnost výuky v sobotu probrána na jednotlivých katedrách tak, aby 

nebyla výuka ve čtvrtek dopoledne.  

 

Dr. Šimáková na závěr požádala komisi pro legislativní a organizační záležitosti a komisi pro 

studijní a sociální záležitosti komisi, aby záležitost rozvrhů blíže probrali s Ing. Valentiny.   

 

Doplňovací volby:  

Dr. Pražák informoval o doplňovacích volbách. Do 27. 4. se měly podávat návrhy na doplňovací 

volby do studentské části akademického senátu. Od dalšího týdne probíhají volby, a to v IS SU. 

Účast na volbách bude podpořena marketingově i technicky. Vyzval vyučující, aby poprosili 

studenty a volby prezentovali v rámci své výuky.  

 

Rozdělení finančních prostředků:  

Děkan prof. Stavárek na závěr podal informaci k rozdělení finančních prostředků. SU OPF 

obdržela první návrh rozdělení finančních prostředků. Univerzita obdrží 

meziročně o 15 mil. Kč více. Univerzita a jednotlivé fakulty splňují ukazatele jako počet prváků 

i průměrný KEN. Pro žádnou fakultu tudíž není stanovena pokuta. Podíly pro fakulty byly 

zachovány. Předpokládaný nárůst finančních prostředků na SU OPF je po odpisech 5,5 mil. Kč 

oproti roku 2021.  

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 18. 5. 2022 ve 13:00 hodin v místnosti A 308.  
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Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 27. 4. 2022 

   
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné za rok 2021 ve znění navržených úprav. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné za rok 2021.  

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje II. kolo přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních 

programů v prezenční a kombinované formě studia Slezské univerzity v Opavě, 

Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné pro akademický rok 2022/2023. 

 
Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 

 


